
Protokół  nr XXXV/09  
z odbytej sesji Rady Gminy Brody 

w dniu 29 grudnia 2009r.  
 
              Przewodniczący Rady Gminy Brody p. Lech Kossak o godz. 903 otworzył obrady 
XXXV Sesji Rady Gminy Brody  o godz. 903. 
 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
Na 15 radnych ustawowo obecnych było 13.  
Radni p. Dagmara Dżoga i Ryszard Kowalczuk – usprawiedliwili swoją nieobecność. 
 
Przewodniczący spytał czy są uwagi do porządku obrad ?  
Do porządku obrad nie zgłaszano uwag. Porządek obrad  został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 1    Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
T.Stojecki zwrócił uwagę, że na str.6 na wodę w Mariance zaplanowano 20 tys.zł. a nie 2 tys. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 2 Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt  przekazał bieżące informacje. 
W dniu 18.12.2009r odbyła się wigilia gminna w Brodach. 
Wójt podziękował Komisji RPA, OPS, Z-cy Wójta, Ks. Proboszczowi, Kierownikowi ZGKiM, 
druhom OSP, paniom z KGW Koło, pani Malec, uczniom Zespołu Szkół, panu Z. Bednarskiemu. 
Bez tych osób  nie byłoby wigilii. 
 
M. Tracz – brakuje mu informacji na temat wizyty Wójta w Forście  oraz delegacji z Kleczewa. 
 
Wójt oświadczył, że w grudniu nie przyjmował delegacji z Kleczewa. 
Wizyta w Forście była  w związku z 50 - leciem święceń kapłańskich ks. Waltera.  
Wójt współpracuje z  tym księdzem od wielu lat. Ks. Walter wiele pomaga dla CARITAS.  
Koszty tej wizyty nie obciążały Gminy. 
 
T. Stojecki  ma  pytania do pkt. 2,3,8. 
Co było przedmiotem spotkań, jakie decyzje podjęto, czy ustalono wysokość składki do 
Lokalnej Grupy Rybackiej,  co wynika dla Gminy, że jesteśmy w tych  grupach? 
 
Wójt – w Lokalnej Grupie Rybackiej – zachodzą zmiany w formie organizacyjnej dot. zarządu. 
Wójtowie nie mogą uczestniczyć jako członkowie zarządu. 
Na razie jest to na etapie tworzenia strategii działania stowarzyszenia. Z naszej Gminy jest p. H. 
Miklaszewska. 
Składki ustalone są na 1 zł. od mieszkańca. 
- Lokalna Grupa Działania  jest już po konkursie na dyrektora i pracownika do obsługi biura.   
Na razie urzędują w budynku Urzędu Miasta w Lubsku a później przeniosą się do baszty. 
Te panie pracują nad ogłoszeniami naboru na projekty. 
- Wójt brał udział w  naradzie roboczej gmin partnerskich Forst-Brody-Lubsko. Była to  narada 
robocza w spr.  projektów ( ścieżki rowerowej, rewitalizacji nabrzeża Nysy, ulicy Gubenstrasse 
w  Forście). 
 
M. Tracz – pani Czahajda w rozmowie telefonicznej powiedziała, że rozmawiała z Wójtem 
odnośnie placu zabaw, jakie były ustalenia. 
 
Wójt podjął działania po podliczeniu budżetu gdzie zostało 4.200 zł. Złożył zamówienie na plac 
zabaw z terminem realizacji na wiosnę 2010r.  
Nie podjął jeszcze decyzji o jego usytuowaniu. 
M. Tracz nawiązuje do tego, ponieważ zdania komisji są  inne a p. Czahajda mówiła co innego.  
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Celowo zadał to pytanie gdzie będzie - ponieważ otrzymał informacje, że będzie w 
Kumiałtowicach. Dzisiaj miał rozpocząć rozmowy z p. Młynek odnośnie miejsca , ustanowienia 
tego placu , dlatego …. 
 
Przewodniczący Rady  wyjaśnił, że została pewna kwota i Wójt zamówił plac zabaw. Komisja 
Budżetu na wniosek komisji RPA , przy złożeniu wniosku sołtysa z Zasiek wnioskowała tak i tak. 
Wójt ma prawo zasięgnąć opinii komisji. 
Gdzie on będzie ustawiony o tym zadecyduje Wójt , decyzję podejmie później. Ktoś za szybko 
wyskoczył, tak jak w tamtym roku było z piłeczkami a kupiliśmy namioty. 
 
Wójt –przestrzega przed takimi nieporozumieniami. Komisji jest kilka , jeżeli coś się na nich 
opiniuje i członkowie komisji wychodzą  z tym, że coś tam ma zaistnieć , nie mają jeszcze 
wiedzy jakie było stanowisko innych komisji, co na to Wójt? 
Każda komisja może mięć inne wnioski i nie można  mówić o rozstrzygnięciu sprawy tylko na 
podstawie wniosków komisji. Ostatecznie Wójt zbiera opinie wszystkich komisji i podejmuje 
decyzję, ponieważ leży to w jego kompetencji. Radzi, by po komisjach … 
M. Tracz – chodzi o konkretny telefon w tej sprawie 
Wójt nie było żadnej decyzji, rozmawiał w tej sprawie z p. Czahajdą, która przedstawiła 
stanowisko komisji ze wskazaniem na Kumiałtowice. Powiedziała, że komisja jest za 
Kumiałtowicami, ale p. Czahajda nie znała stanowiska innych komisji. Wójt podejmie decyzję w 
stosownym momencie. 
 
Ad. 3   Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących komisji o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym.. 
 
Przewodniczący Rady: 
- 3.12.2009r uczestniczył w posiedzeniu komisji budżetu 
- 4.12.2009r.        ,,                                  komisji spraw  społ. 
- 15,12,2009r.      ,,                                  komisji budżetu 
- 21.12.2009r. ustalenie terminu i porządku obrad dzisiejszej sesji, oraz uczestniczył w  
  HUBERTÓWCE w J. Dolnych w spotkaniu na zaproszenie posłów Platformy Obywatelskiej z 
pani Bukiewicz i W-ce marszałka Sejmu p. Stefana Niesiołowskiego. 
Chciałby powrócić do tego co pan Tracz zaczął sprawy kopalnianej, dowiedział się, że jest jakiś 
materiał w zawiązku z podejmowanymi poprzednio uchwałami, uchylającymi uchwały związane 
z kopalnią. W przerwie zapozna się z nimi i poinformuje radnych. 
 
Z. Bednarski – komisja Planu,  Budżetu odbyła 2 posiedzenia zgodnie z planem pracy. Radni 
otrzymali na piśmie wypracowane przez nich wnioski. 
 
T. Stojecki spytał 
 – na posiedzeniu  w dniu 3.12.2009r. był wniosek, w  którym komisja prosiła o przygotowanie 
    na następne posiedzenie informacji jakie jest wykonanie za 11 miesięcy  budżetu w 
    delegacjach  i materiałach. 
-  czy  analizowano podanie dot. zagospodarowanie wolnego lokalu w ośrodku zdrowia w 
    Brodach. 
 
Z. Bednarski – nie analizowano podania ponieważ ten pan wycofał się  z najmu lokalu. 
 
M. Tracz – ma pytanie odnośnie wniosku przedszkola, który nie dotarł do komisji oświaty , 
odnośnie nie wykonania budżetu w działach ( była cała lista tego). 
 
Z. Bednarski – komisja budżetu tym się nie zajmowała, chcą, by to zrobiła najpierw  komisja 
Spraw Społecznych. 
Przewodniczący Rady spytał czy chodzi o budżet na 2010r. ? 
 
M. Tracz stwierdził, że tak. Taki dokument wpłynął do Gminy ale komisja jego nie otrzymała. 
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M. Tracz – teraz chodzi o opinię komisji dot. placu zabaw.   kom., budżetu była 15.12.2009r a 
kom. RPA 16.12.2-009r. jak mogli opiniować wniosek, jeżeli komisja budżetu była dzień 
wcześniej?  
Również wniosek mieszkańców ul. Polnej otrzymała komisja budżetu natomiast nie miała go 
komisja spraw społecznych.. 
  
Przewodniczący Rady – mieszkańcy dostali odpowiedź indywidualnie. Nie możemy 
rozdrabniać się w inwestycjach, ponieważ mamy już rozpoczęte inwestycje (kanalizę)  i nie 
będzie nas stać  na nic innego .Droga może być robiona jak do tej pory czyli wyrównana 
równiarką . 
 
M. Tracz – wodociągi to jest jedna działka a ścieżka rowerowa to osobna sprawa. Całkowity 
koszt takiej ścieżki to ok. 3 mln. zł. To wszystko trzeba brać pod uwagę, jeżeli to będzie w 
budżecie .Też nie wiadomo ile osób będzie korzystało z tej ścieżki rowerowej. 
 
Przewodniczący Rady – czy radny ma już całe koszty budowy ścieżki, bo on tego nie ma. 
M. Tracz – to świadczy o tym, że komisja budżetu nieciekawie pracuje  
Przewodniczący prosi o zajęcie się swoją komisją i nie wytykanie błędów innej komisji. 
 
Z. Bednarski – jeżeli chodzi o delegacje oni wnioski stawiają ale nikt nie musi ich realizować.  
Co do wyliczeń delegacji – to jeszcze ich nie dostali. 
Komisja RPA sugerowała zakupić plac zabaw dla Zasiek ponieważ nie mieli innych podań. 
T. Stojecki spytał czy komisja ogólnie zajęła się wszystkimi  wnioskami . 
 
M. Maszkowski–plac zabaw miał być tam gdzie nie ma świetlic a w Zasiekach świetlicy nie ma. 
 
Przewodniczący Rady – komisja RPA wnioskowała lecz jeszcze nikt nic nie przydzielił. 
 
M. Tracz – na ich komisji było pytanie dot. zadłużenia po stronie  podatku rolnego, do sesji mieli 
to dostać. 
 
Przewodniczący Rady – pani skarbnik i p. Majewska przedstawiły te informacje na komisji. 
M. Tracz – ta informacja była powierzchowna . Myślał, że jak komisja budżetu wnioskowała o 
takie dane to otrzymają je bardziej dokładne. 
 
Przewodniczący Rady – na ich komisji pracownicy Urzędu informowali o tym, Komisji budżetu 
wystarczyła ustna informacja. 
 
T. Stojecki – komisja rewizyjna miała  posiedzenie 18.12.2009r.- pracowali zgodnie z planem 
pracy. 
W sprawach bieżących zajęli się wątpliwościami dot. oświetlenia ulicznego oraz podziałem 
nadwyżki ( 9 tys. ) z komisji RPA.. Zapoznali się z projektami uchwał . 
 
M. Tracz – komisja Spraw Społecznych obradowała 4.12.2009r. 
Komisja nie zaopiniowała  budżetu OPS i Przedszkola. 
 
Ad.  4  podjęcie uchwał w sprawie : 

a/  rozpatrzenia skargi na działalność Wójta w zakresie odmowy przyznania lokalu  
     mieszkalnego. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni (13 osób), 

b/  rozpatrzenie skargi na działalność Wójta w zakresie wymeldowania z lokalu i odmowy  
     przyznania lokalu. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 13 ). 
 
c/  odpłatności za korzystanie ze świadczeń w przedszkolu. 
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M. Tracz – jest tak jak wcześniej, w styczniu nie będzie opłat, czy są zabezpieczone środki, by 
przedszkole mogło funkcjonować. 
 
Pani Sekretarz wyjaśniła, że środki nie są zabezpieczone, ale pani Dyrektor przyjmuje 
darowizny od rodziców. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni (13 osób). 
 
d/  zmiany do uchwały XXII/150/08 z 4.12.2008r.  

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
 
e/ udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratora Okręgowego w Zielonej Górze, na  
    uchwałę Nr XXII/150/08 Rady Gminy Brody z dn. 4.12.2008r. w spr. określenia  
    wysokości stawek podatku od środkow transportowych i zwolnień z tego podatku. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
 
f/  programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 13 osób). 
 
g/ zmiany do uchwały w spr. Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
    Problemów Alkoholowych. 

T. Stojecki – Komisja Rewizyjna proponuje dla sekretarza: 
-  zmniejszyć kwotę  do 300 zł. a resztę dać na kolonie ,  
-  z mocą obowiązującą od 1.01.2010r. a zaoszczędzone środki przekazać na zakup sprzętu 
   sportowego w sołectwach. 
Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie tego wniosku, i spytał kto jest za jego 
przyjęciem: - 3 osoby głosowały za, 8 osób było przeciwnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 2 było przeciwnych, 2 wstrzymało się od głosu. 

h/  ustawienia obelisku, 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 2 osoby wstrzymały się od głosu. 
 
i/ komunalizacji gruntów Skarbu Państwa  

T. Stojecki spytał, czy przewiduje się środki na remont drogi? 

Wójt odpowiedział, że pytanie . nie dotyczy tej uchwały. 
Droga tak jak do tej pory będzie tylko poprawiana. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały.  
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni (13 osób). 
 
j/ ustalenia planów pracy Rady Gminy oraz komisji. 
 
- plan pracy Komisji Spraw Społecznych . 
 
M. Tracz – chyba jest pomyłka w druku , bo w marcu  w poz. Kto przygotuje jest ZOZ – to 
należy wykreślić. 
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T. Stojecki – w planie pracy komisji budżetu w czerwcu  powinna  być analiza  działalności  
ZGKiM za 6 miesięcy, a nie jak jest napisane za 5 miesięcy. 
 
Z. Bednarski – jeżeli za 6 miesięcy to należy to przenieść na wrzesień  
 
Przewodniczący Rady proponuje, by 
–  komisja Spraw Społecznych w lutym wpisała do planu informacje z działalności komisji RPA  
    oraz OPS ponieważ na sesji w lutym będą omawiane te tematy. 
-  z września na październik przenieść  pkt  ocena funkcjonowania placówek oświatowych  
 
Wójt prosił o przesunięcie terminu omawiania pkt dot. parku  . W dniu 27.03.2010r. u nas 
odbędzie się jednodniowe  seminarium parkowe, na którym omówiona będzie sprawa  
dopracowania tego terenu ( wyrównanie, posianie trawy). 
 
M. Tracz – komisja chce zobaczyć park przed i po tych pracach. 
 
Przewodniczący Rady proponuje przenieść ten punkt na maj, natomiast analizę działalności 
ZGKiM  z czerwca na wrzesień. 
 
Pani Sekretarz prosi , by w pkt. 2 w październiku w planie pracy rady był zapis „ informacja o 
stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2009-2010 oraz świetlic. 
 
Przewodniczący Rady prosił o podjęcie uchwał w sprawie: 
- ustalenia planu pracy komisji Rewizyjnej 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni ( 13). 
- ustaleniem planu pracy komisji Planu, Budżetu 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni (13), 
- ustaleniem planu pracy  komisji Spraw Społecznych 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni (13), 
- ustaleniem planu pracy rady Gminy 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni (13). 
 
k/  zmiany w budżecie na 2009r. 
 
Pani Skarbnik omówiła dokładnie zmiany w poszczególnych załącznikach. 
W zał nr 1  w dochodach przed zmianą było 8 786 995,00 natomiast po zmianie 8 843 558,00 
W zał nr 2 w wydatkach  przed zmianą było 12 286 995,00 po zmianie 8 843 558,00 
Załącznik nr 5 radni otrzymali poprawiony. 
W uchwale radni mają nową treść w wartościach.  
Pani Skarbnik informowała o zmianach w  wydatkach w rozdz. 60016 jest 26.840 zł. na projekt 
ścieżki rowerowej. 
 
M. Tracz spytał czy jest uwzględniona dotacja dla szkoły na drogę dojazdową  
Pani Skarbnik dostała te dane od Dyrektora szkoły. 
 
Wójt – rozmawiał z Dyrektorem, który stwierdził, że  ma środki na projekt drogi, który już jest 
zrobiony. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
l/  uchwalenia budżetu Gminy Brody na 2010r.  
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że do DOCHODÓW komisje nie zgłaszały zmian. 
 
T. Stojecki – brakuje mu co będzie z opłatą za psy. 
Przewodniczący odpowiedział, że projekt uchwały jest przygotowany. Nie została ona 
wprowadzona do porządku obrad ponieważ należy jeszcze pewne sprawy dopracować 
wspólnie  z sołtysami. 
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Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie, kto jest za przyjęciem dochodów ? 
Za przyjęciem dochodów głosowali wszyscy radni (13). 
 
WYDATKI  
T. Stojecki spytał czy komisja budżetu zajęła stanowisko odnośnie wydatków?  
Przewodniczący Rady stwierdził, że komisja zaakceptowała wydatki i dochody  wg propozycji 
Wójta. 
 
T. Stojecki – w przedszkolu – założenia, które poczyniła p. Dyrektor nie będą już miarodajne, 
ponieważ uchwała będzie zmieniona bo nie będzie można liczyć  na 2 zł. miesięcznie tylko lista 
obecności, więc stwierdzili, że nie można podjąć decyzji, że zatwierdzamy ten budżet 
pozytywnie, bo nie wiemy ile fizycznie będzie nas kosztowało utrzymanie przedszkola. 
Jeżeli chodzi o OPS pani kierownik przedstawiła informacje na temat tego, że może jej 
brakować pieniędzy. Chcieli dokładnych informacji, tez tego nie mają. Dlatego uznali, że jest za 
wcześnie by zatwierdzać wydatki  . Powinni mieć dane wyjściowe, by mogli je przepracować. 
Nie mają miarodajnych informacji jakie mają być dochody przedszkola, w związku z tym jaka 
dotacja będzie potrzebna.  
Na pewno zabraknie środków w przedszkolu. Co z tym zrobić, może poczekajmy jeszcze 
miesiąc , mamy termin do marca.  
W związku z tym wnioskuje o  odłożenie zatwierdzenia budżetu na następną sesję w styczniu. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek pana T. Stoleckiego. 
Kto jest za tym by budżet przyjąć w roku 2010? 
Za wnioskiem pana Stoleckiego głosowały 2 osoby, 10 było przeciwnych, 1 osoba wstrzymała 
się od głosu. 
 
Przewodniczący prosił o przegłosowanie kto jest za  przyjęciem budżetu Przedszkola wg 
propozycji  Wójta. 
Za – głosowało 11 radnych, 2 było przeciwnych. 
 
T. Stojecki uważa, że budżet przedszkola jest nierealny. 
 
Przewodniczący Rady –wykonawcą tego budżetu jest Wójt , on go przedstawił , Rada go 
zaakceptowała. W trakcie realizacji rada będzie go obserwować. Może w trakcie roku będą 
jakieś dochody i ( nie mówi, że nie przesunie się środków ), ale na stan dzisiejszy innych 
dochodów nie ma . 
 
M. Tracz spytał dlaczego na sesji nie są obecni kierownicy jednostek, których budżet dotyczy, 
mogliby się wypowiedzieć ponieważ to oni będą realizować poszczególne budżety. 
Przewodniczący stwierdził, ze na pewno Wójt z p. Skarbnik rozmawiali z p. Dyrektor 
Przedszkola.  Budżet jest bardzo biedny ale na tyle pozwalają dochody. 
 
Pani Skarbnik widzi możliwość zwiększenia dotacji podmiotowej o 10 tys. dla przedszkola w 
trakcie roku. 
 
T. Stojecki - na komisji otrzymali odpowiedź, że  w budżecie OPS będzie brakowało środków , 
w tym roku musiała już obciąć dodatki dla pracowników, co motywująco nie wpływa na pracę.    
Odkładanie zatrudnienia dodatkowego pracownika ,( który wg przepisów powinien być ) do 
grudnia, żeby było bez tej osoby - to też dodatkowa praca dla tych pracowników. 
Nie może być tak, że na tym oszczędzamy. Rozumie, że oszczędzamy na wszystkim. Jeżeli się 
okazuje, że się rozpoczyna nowe inwestycje jak np. ścieżka rowerowa  Brody Lubsko (45tys.zł.) 
na sam projekt a całość ma kosztować 2 mln 700 tys. – 7,5 km, co będzie jeżeli się okaże że 
projekt wejdzie i będziemy musieli szukać pieniędzy . 
To są pieniądze, które można by było przeznaczyć na nasze potrzeby. 
To samo na bezpańskie psy są pieniądze potrzebne, ale jeżeli uważamy, że brakuje nam 
pieniędzy to należy się zastanowić co jest ważniejsze czy ludzie czy psy. 
Pokazuje tu dwa przykłady, gdzie jest kilkadziesiąt tysięcy, które mogłyby być przeznaczone na 
zabezpieczenie tych potrzeb. 
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Przewodniczący Rady – chce przedstawić, że nikt nie oszczędzał na OPS . 
Nikt nie powie, że w dziale OPS zmniejszyły się wydatki na tzw obsługę, niż do roku 2009,  
Obsługa OPS w dziale 4010 z pochodnymi to kwota 121 tys. na ten rok, gdzie mamy dwóch 
pracowników , kierownik . starszy pracownik socjalny i obsługa po linii księgowości - 
zwiększamy o 100% , bo w tamtym roku kosztowała nas ponad 9 tys., a teraz będzie 
kosztowała 20 . w dziale świadczenia rodzinne i alimenty było 20 tys. a teraz jest 40.960 zł., 
pyta się więc czy to jest mniej czy więcej? Przedstawił , że budżet do tamtego roku , (chociaż 
mamy mniej pieniędzy w ogólnym  budżecie) jednak  znaleziono środki by tam jeszcze dołożyć. 
Chciałoby się jeszcze zwiększyć, ale nie da się wszystkiego.  
 
T. Stojecki wcześniej podał przykłady skąd można  wziąć środki. 
Zwrócił się z pytaniem do pani kierownik OPS czy nie musiała w tym budżecie zlikwidować 
dodatków? 
 
Kier.OPS  wyjaśniła, że dodatki nie zostały zlikwidowane, jedynie zmieniły się osoby, które je 
dostały. 
Pani Galik prowadziła fundusz alimentacyjny i świadczenia alimentacyjne,  za które dostawała 
dodatek. W tej chwili jest zatrudniony drugi pracownik , bo wg ustawy jeden pracownik nie może 
prowadzić jednego i drugiego i dlatego fundusz alimentacyjny prowadzi ta nowa osoba i za to 
ona otrzymuje dodatek, a nie pani Ela. Tak samo jest z pracownikiem socjalnym , pani 
prowadząca projekt mogła przejąć cześć rejonu od p. Jaworskiej i dlatego dodatek, który ona 
miała  przekazano dla tej drugiej osoby. Tym osobom zmniejszył się zakres obowiązków i nie 
było podstaw do pozostawienia im dodatków, które przekazano wraz z zadaniami. 
 
Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie kto jest za budżetem OPS  przedstawionym 
przez Wójta i p. Skarbnik? 
Za – głosowało 12 radnych, 1 osoba była przeciwna. 
 
T. Stojecki – zaproponował, by środki zaplanowane na ścieżkę rowerową w kwocie 45 tys. zł. 
przeznaczyć na drogę w Laskach ( przejętą przez gminę), 
 
Z-ca Wójta – w Laskach przyjmujemy działkę pod ujęcie wody od Lasów Państwowych. 
Nadleśniczy też chce przy okazji przekazać drogę leśną biegnącą przez osadę.  Obok działki 
pod ujęcie wody  przebiega droga, którą chce nam Agencja przekazać wraz z pewną  kwotą na 
remont drogi. O remont drogi wystąpili także mieszkańcy ul. Polnej w Brodach. 
 
M. Tracz spytał czy będzie tworzona trzecia świetlica ze środków RPA, 
Przewodniczący Rady uważa, że można to omówić przy zatwierdzaniu rocznego planu komisji  
 
M. Tracz – na okres ferii ma być pilotażowy program , by ktoś jeździł po świetlicach i prowadził 
zajęcia. 
- na oświetlenie Grodziszcza nie było wniosku. Mogli to wrzucić w koszty sołeckie. 
Proponuje wyrzucić to z budżetu. 
 
Przewodniczący Rady  - to nie jest oświetlenie spółdzielni. Z zebrania wypracowano wniosek, 
było to na stronach internetowych, może wykona się to wspólnie z ENEA, może uda się 
pozyskać środki z Agencji. 
 
M. Tracz – brakuje na wykończenie świetlicy, brakuje na zamontowanie baraków . Dlaczego ta 
inwestycja jest taka ważna. 
 
Wójt – budżet można zmieniać, gdy zajdzie pilna potrzeba. 
Na Grodziszcze mamy projekt, który przyda się przy pozyskaniu środków z Agencji. 
Agencja chce w 100% sfinansować tę inwestycję, 
 
Pani Skarbnik odczytała uchwałę  RIO w spr. wydania opinii o przedłożonym projekcie 
uchwały budżetowej na 2010r. wraz z uzasadnieniem i informacją o stanie mienia komunalnego 
Gminy Brody oraz  uchwałę RIO w spr. wydania opinii o możliwości sfinansowania 
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przedstawionego deficytu oraz o prognozie długu Gminy Brody dołączonej do projektu 
uchwały budżetowej na rok 2010. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały  w sprawie uchwalenia budżetu gminy Brody na 
2010r.  
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 2 było przeciwnych. 
 
Ad. 5  Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że nie otrzymał   interpelacji na piśmie. 
 
T. Stojecki spytał co będzie robione, by mieszkańcy Lasek mieli  lepszy dojazd do 
miejscowości. Mieszkańcy w Jałowicach otrzymali negatywną odpowiedź na dodatkowe 
oświetlenie wsi. 
Jeżeli w Grodziszczu dostana środki z Agencji to te zaplanowane środki co miały iść dla nich 
można przeznaczyć na  oświetlenie mostu na drodze  w Jałowicach ( 2 punkty oświetleniowe). 
  
Z-ca Wójta odpowiedział, że droga do Lasek utrzymywana będzie na dotychczasowym 
poziomie. 
W związku z tym, że środki na budowę oświetlenia ulicznego w Grodziszczu nie zostały 
zadeklarowane na piśmie od Agencji, a jedynie przyobiecane,  należy przyjąć w budżecie gminy  
Kwotę 25 tys. na budowę. 
Musimy mieć na uwadze także drogi w Brodach.  
Jest kilka wniosków w spr, oświetlenia. Budowa punktów świetlnych wymaga projektów 
budowlanych i pozwolenia na budowę. Jeżeli będą środki to sprawą ich podziału zajmą się 
komisje rady. 
 
D. Bednarczuk – w Nabłociu postawiono lampę na prywatnym gruncie i nie trzeba było 
wówczas projektu. 
 
Wójt uważa, że np. na ul, Kilińskiego projekt mógłby obejmować połączenie Brodów z 
Jeziorami Dolnymi. 
 
Z-ca Wójta przypomniał, że do kosztów instalacji lamp należy dołożyć koszty oświetlenia i 
konserwacji. 
 
Przewodniczący Rady – odnośnie konserwacji – są częste zaniki prądu ulicznego w Bieczu. 
 
Z. Bednarski podał przykład gminy Gubin oraz Niemiec, gdzie w nocy wyłączane jest 
oświetlenie uliczne. 
 
M. Tracz zgłosił: 
-  niesprawną windę w ośrodku zdrowia 
-  kto odpowiada za to, że pismo kierowane do rady  nie trafia do radnych?  
   ( pismo od mieszkańców ul. Polnej,  od p. Dyrektor Przedszkola) 
 
Pani Skarbnik stwierdziła, że pismo z przedszkola skierowane było do Wójta a do wiadomości 
dla przewodniczącego rady i komisji. 
 
Przewodniczący Rady proponuje, że od stycznia 2010r.  pisma kierowane do Rady będzie 
przekazywał dla przewodniczących komisji, a oni niech je przedstawią na komisjach. 
 
Ad. 6 Wolne wnioski 
Nie było zgłoszeń. 
O godz. 12 Przewodniczący Rady p. Lech Kossak zamknął obrady XXXV Sesji Rady Gminy 
Brody. 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 

 


